
 

 
 
 
FolketiŶgets SuŶdheds‐ og Ældreudvalg har deŶ ϭϴ. august ϮϬϮϬ stillet følgeŶde 
spørgsŵål Ŷr. ϭϱϵϱ ;Alŵ. delͿ til suŶdheds‐ og ældreŵiŶistereŶ, soŵ herŵed ďesva‐
res. Spørgsŵålet er stillet efter øŶske fra KristiaŶ Pihl LoreŶtzeŶ ;VͿ. 
 
Spørgsŵål Ŷr. ϭϱϵϱ:  
”Er ŵiŶistereŶ eŶig i at i takt ŵed, at der i ϮϬϮϬ er etaďleret flere studiepladser på 
ďl.a. jordeŵoderstudiet, at ŵaŶ ŵed fordel kaŶ saŵarďejde ŵed private ŵiŶisjorde‐
ŵoderledet fødekliŶikker oŵ praktikpladser? Der heŶvises til UddaŶŶelses‐ og Forsk‐
ŶiŶgsŵiŶisteriet, ”Aftale oŵ flere uddaŶŶelsespladser på de videregåeŶde uddaŶ‐
Ŷelse i lyset af COVID‐ϭϵ”, ϮϬϮϬ, side ϰ.” 
 
Svar: 
SuŶdheds‐ og ÆldreŵiŶisteriet har til ďrug for ŵiŶ ďesvarelse af spørgsŵålet aŶŵo‐
det oŵ ďidrag fra UddaŶŶelses‐ og ForskŶiŶgsŵiŶisteriet, soŵ oplyser følgeŶde:  
 
”JordeŵoderuddaŶŶelseŶ er uŶderlagt uddaŶŶelsesspeĐifik diŵeŶsioŶeriŶg. Det iŶ‐
deďærer, at iŶstitutioŶerŶe årligt kaŶ aŶsøge oŵ at forhøje diŵeŶsioŶeriŶgeŶ. Et krav 
til forhøjet diŵeŶsioŶeriŶg er, at koŵŵuŶer og regioŶer kaŶ stille egŶede praktik‐
pladser til rådighed for uddaŶŶelsesiŶstitutioŶerŶe.  
 
De ekstra uddaŶŶelsespladser, soŵ ďlev etaďleret på jordeŵoderuddaŶŶelseŶ for 
studieåret ϮϬϮϬ/ϮϬϮϭ soŵ følge af forståelseŶ oŵ flere studiepladser ŵelleŵ rege‐
riŶgeŶ, KL og DaŶske RegioŶer deŶ ϯ. juli ϮϬϮϬ, er derfor ŵed tilhøreŶde praktikplad‐
ser.  
 
Det freŵgår eŶdvidere af ďekeŶdtgørelseŶ for uddaŶŶelseŶ til professioŶsďaĐhelor i 
jordeŵoderkuŶdskaď §ϯ, stk. ϲ, at deŶ kliŶiske uddaŶŶelse ;praktikͿ på jordeŵoder‐
uddaŶŶelseŶ kaŶ fiŶde sted på regioŶale, koŵŵuŶale og private iŶstitutioŶer saŵt 
aŶdre relevaŶte iŶstitutioŶer. Det freŵgår desudeŶ af uddaŶŶelsesďekeŶdtgørelseŶ, 
at det er eŶ forudsætŶiŶg for godkeŶdelse af det kliŶiske uddaŶŶelsessted, at der er 
tilkŶyttet kliŶiske vejledere, der er jordeŵødre, og soŵ har pædagogiske kvalifikatio‐
Ŷer svareŶde til eŶ ϭ/ϲ diploŵuddaŶŶelse.  
 
Der er således ikke Ŷoget til hiŶder for, at jordeŵoderstudereŶde kaŶ koŵŵe i kliŶisk 
uddaŶŶelse i private fødekliŶikker, såfreŵt de private fødekliŶikker kaŶ leve op til de 
krav, der ďliver stillet i uddaŶŶelsesďekeŶdtgørelseŶ for jordeŵoderuddaŶŶelseŶ.”   
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Side 2 

Jeg kaŶ heŶholde ŵig til UddaŶŶelses‐ og ForskŶiŶgsŵiŶisteriets oplysŶiŶger.  
 
 
 
 
 

Med veŶlig hilseŶ 
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